
 

 

18.juni 2024 

 
Referat 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
HILLERØDSHOLMSKOLEN 
Tirsdag d. 18.juni 2024 

Kl. 19.00 – 21.30 
På personalerummet 

 
Mødedatoer i dette skoleår: 10/8, 12/9, 11.10, 23.11, 15.1, 27.2, 13.3, 11.4, 6.5 (årsmøde), 18.6 
 
 
Medlemmer af skolebestyrelsen: 
Forældrerepræsentanter: Jon Kristian Lange (JL), , Søren Møller Jensen (SJ), Morten Hemme (MH), 
Mads Thorning Pelle (MT), Anders Gilberg (AG), Anna Dybdal Jansdorf (AJ), Brian Bredal Kristensen 
(BK) 
Suppleanter: Per Svejstrup (PS), Tommy Bilenberg Morøe (TM) 
Medarbejderrepræsentanter: Marianne Juul Jensen (MJ), kasper Bjerregaard (KB) 
Elevrådsrepræsentanter: Victoria 9.H og Lea 9.H 
Ledelsesrepræsentanter: Muriel L. Nielsen (ML), Michael Østergaard (ØO) 
 
Afbud: BK, Lea 9.H, 
 
Dagsorden:         Uddybning af punktet/Referat: 
 
Valgmøde 
 
Punkt Tid  

01 

Bemærkninger til sidste mødets 
referat 

 
5 
min 

 
Ingen bemærkninger. 

02 

Elevrådet 
 

10 
min 

 
Ingen punkter ud over mobilpolitik.  
 
 

03 

Kommunalt budgetforslag 2025-28 
– Høring 
 

25 
min 

Drøftelse af muligt høringssvar.  
 
Det drøftes at det er vigtigt at pege på at på 
behoved på investeringer og at yderligere 
besparelser ses som en umulighed, da den helt 
almindelige drift er skåret helt ind til benet. 
 
Der tages udgangspunkt i tidligere høringssvar, 
da udfordringerne ligner de sidste budgetårs. 



 

 

Det færdigformuleres via mail-korespondance. 
 
 

04 

Frit skolevalg v/ Frederiksborg 
Byskole – Høring 
 

10 
min 

Drøftelse af muligt høringssvar 

 

Der laves høringssvar der støtter princippet om 

frit skolevalg. Formanden formulerer. 

05 

Princip nr. 15 om brug af 
mobiltelefoner – revidering af 
princippet.  
 

30 
min 

Skolebestyrelsen drøfter anvendelsen af skærm i 
skolen og i HFO med udgangspunkt i UVM’s 
sidste anbefalinger.  
Revidering af princip nr. 15.  
 
Der lægges ikke op til en revidering, efter dette 
ekstra gennemsyn. 
 
Der var en drøftelse af brugen af mobile 
enheder ud over telefonen. 
Det er et emne der udfordrer både 
pædagogisk og praktisk. 
Det drøftes hvor restrektivt principperne skal 
formuleres. 
 
Forsøgsordning med 9.klasse skubbes tilbage til 
skoleledelsen at beslutte om ordningen skal 
fortsætte. 
 
 

06 

Brug af skærm i HFO2 
 

15 
min 

 
Drøftelse af brug af skærm i HFO2 med 
udgangspunkt i, at skolebestyrelsen ønsker at 
blive oplyst om skærmpolitikken i HFO2.  
 
Skærmpolitik er under udvikling på HFO2, og vil 
blive præssenteret når den foreligger. 
 

07 

Budget 2024 
 

10 
min.  

Ledelsen orienterer om budgetopfølgning 2. kvt.  
 

Almen 

Vi forventer at slutte året med et underskud på 

1,5 – 1,6 mio. kr., hvilket vi kommer til at svare 

til ca. 4,5 %, når budgettet er blevet korrigeret 

med indtægter fra specialundervisningen.  

OK24 er ikke helt frigivet endnu, og der er 

derfor fortsat en vis usikkerhed i beregningen af 



 

 

den samlede lønudgift i 2024.  

HHS har fået mange flere børn, og pt. forventer 

vi at have ca. 30 elever mere i september 24 

sammenlignet med september 23. Hvis elevtallet 

holder vil det være et fint afsæt til at rette op 

på økonomien i 2025.  

 

HFO 

Budgettet ser ud til at være i balance, men der 

er udfordringer, hvis vi kun kigger på HFO2-

budget. Budgettet meldt ud primo 2024 tager 

udgangspunkt i børnetal fra oktober 22 til 

september 23. I mellem tiden er der kommet 

væsentligt flere børn end der er budget til.  

Efter sommerferien forventer vi at der bliver 

behov for at ansætte flere medarbejdere (2 

pædagoger i HFO1) 

 

Specialundervisning 

Vi forventer et underskud på 1.216.185 kr. 

svarende til 8%. 

 
08 

Parkering ved Gadevang skole 
10 
min. 

Drøftelse om mulig henvendelse til politisk 
udvalg vedr. parkeringsmuligheder i Gadevang. 
 
Den nye bestyrelses opfordres til at gå videre 
med sagen i august. 
 
Der er sendt henvendelse til ejendomme og 
skoleafdeling. (29/5-24) 
 

09 

Meddelelser 
 
Formanden: 
 
Ledelsen: 

 

 

5 
Min. 

 
 
Formanden  
 
Ledelsen fantastisk tværsuge og 
forældrearrangement.  
Fagfordeling og skemaer lagt. 
Skolen mangler 1-2 lærere. 



 

 

Der er samtaler 18/6-24 men ingen tysklærere. 
 

10 

Evt. 
 
5 
Min. 
 

  

Skolebestyrelsen informerer om 

forældrehenvendelse vedr. faget matematik i 

udskolingen. Ledelsen følger op på det.  

 
 

 
Farvel til Søren, Morten og Jon 

 
 

Pkt. kommende møde:  
 
 
Opsummering af hvilke handlinger, der skal sættes i værk som opfølgning på 
mødet: 

 


